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Finansudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 28. oktober 2024 har udvalget efter ønske fra Mai Villadsen (EL) stillet 

mig følgende spørgsmål: 

L 1 spørgsmål 18 

 
Af de aktuelle reformudspil fremgår det, at regeringen ønsker at se uddannelses-
systemet i sammenhæng, så det bl.a. bedre støtter de unges veje igennem folke-
skole, ungdomsuddannelse og videregående uddannelse. Er ministeren enig i, at 
også den løbende opfølgning på om reformerne lykkes bliver nødt til at gå på 
tværs af sektorer, og finder ministeren det i den sammenhæng hensigtsmæssigt, 
at analysekapaciteten konsolideres sektorvis i de enkelte ministerier i stedet for 
hos EVA, der har mulighed for at se på enkelte uddannelsesområder og på tværs 
af uddannelser fra dagtilbud til videregående uddannelser? 

Svar 

 

Jeg er enig i, at vi politisk skal have opmærksomhed på udviklingen i uddannel-

sessystemet som helhed, herunder have fokus på overgange m.m. Der kan i den 

forbindelse bl.a. rekvireres analyser og undersøgelser på tværs af det samlede 

uddannelsessystem hos eksterne forsknings- og analyseaktører (f.eks. VIVE og 

DEA). Det er desuden fortsat hensigten, at EVA skal kunne løse opgaver på det 

videregående uddannelsesområde som indtægtsdækket virksomhed. 

 

 

Med venlig hilsen 
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